
 

 

ERHVERVSMINISTEREN 

 

 

 

8. oktober 2018 

ERHVERVSMINISTERIET 

 

Slotsholmsgade 10-12 

1216 København K 

 

Tlf. 33 92 33 50 

Fax. 33 12 37 78 

CVR-nr. 10092485 

EAN nr. 5798000026001 

em@em.dk 

www.em.dk 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg 

 

 

 

 

 

 

 

På samrådet i Sundheds- og Ældreudvalget den 25. oktober 2018 vedrø-
rende begrænsning af fyrværkeriskader, stillede Flemming Møller Mor-
tensen (S) et spørgsmål om Sikkerhedsstyrelsens mulighed for at rådgive 
kommunerne om zoneforbud. 
 
Hertil kan jeg oplyse, at Sikkerhedsstyrelsen er fyrværkerimyndighed og 
fører kontrol og tilsyn med fyrværkerivirksomheder. Derudover iværksæt-
ter styrelsen årligt forebyggende informationskampagner. Der er juridisk 
ikke noget til hinder for, at Sikkerhedsstyrelsen kan komme med generel-
le vejledninger til kommunerne, herunder vejledning om, hvilke mulighe-
der reglerne giver, fx anvendelse af zoneforbud for at begrænse fyrværke-
riskader.  
 
Kompetencen omkring anvendelse af fyrværkeri, herunder tilladelser, 
forbud og begrænsninger er tillagt kommunalbestyrelserne, som har ud-
lagt deres kompetence til beredskaberne. Det er således kommunalbesty-
relsen og beredskaberne, der har kompetencen og det konkrete kendskab 
til, om der er lokale pladser eller lignende, hvor det kunne være relevant 
at indføre et zoneforbud. Sikkerhedsstyrelsen har ikke det lokale kend-
skab til, om der er særlige forhold, der kan begrunde indførslen af zone-
forbud i de enkelte byer.  
 
Det er en kommunal beslutning, om man lokalt ønsker at indføre be-
grænsninger på privatpersoners brug af fyrværkeri til nytår. Sikkerheds-
styrelsen har orienteret kommunerne og beredskaberne om den lovgiv-
ningsmæssige mulighed for at gøre brug af zoneforbud. Orienteringsbre-
vet, der er vedhæftet dette svar, er sendt til kommunerne den 28. septem-
ber. 
 
Sikkerhedsstyrelsen vil ligeledes drøfte muligheden for zoneforbud med 
de kommunale beredskaber på en fyrværkeri-temadag i november frem 
mod den kommende fyrværkerisæson.  
 
Regeringen har ikke tænkt sig hverken at til- eller fraråde kommuner at 
indføre bestemte sikkerhedszoner. Det er udelukkende en lokal beslut-
ning. 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
 
Rasmus Jarlov 
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